
 
 

Kommentarer på hjemmesiden og mail til høring om ”Slægt løfter slægt”, dec. 
2010 

Kommentarer på hjemmesiden: 

1. Skulpturen ”Slægt løfter slægt” bør flyttes. Skulpturens egne proportioner, harmonerer ikke med 

de muligheder Gammel Strands pladsforhold giver. Skulpturens egen blivende værdi, kan 

naturligvis altid diskuteres, men jeg finder den kun ganske svagt tilstede. 

2. Statuen skal væk fra Gammel Strand. Den er for stor og dominerende til den lille fine plads. Skal 

der absolut stå noget, skal det være noget betydeligt mindre bastant, som kan indgå i pladsens 

arkitektur. 

3. Statuen har altid været malplaceret på det lille fine torv. Skulpturen bør 

genopstilles i Esbjerg sammen med de andre af hans store skulpturer. 

En lille vandkunst vil være passende hvis der overhovedet skal stå noget 

på pladsen. 

4. Jeg har altid syntes at statuen er for stor til den lille plads og den tager udsigten. 

5. Slægt følger slægt er en pragtfuld skulptur, måske et af Wiig-Hansens bedste værker .Den bør 

have den bedste placering . Her er gammel strand et rigtigt godt valg. At en mindre gruppe beboere 

ønsker den fjernet ud fra en modvilje der ikke er kunstnerisk begrundet bør have et modspil. 

Det er vigtigt at hente en kompetent vurdering , gerne hos akademirådet . Små grupper af lobbyister 

har tit al for indflydelse på helhedens bekostning fordi de er de eneste der giver sig til kende. 

Kommentarer på mail: 

1. Svend Wig hansens skulptur på gammel strand må anses for et hovedværk i dansk skulptur, 

og bør derfor have en central placering i byen. Gammel strand er den bedste beliggenhed. 

 

2. Fjern ”Slægt løfter slægt” fra Gammel Strand. Hvem der i første omgang har valgt at placere 

denne mastodont af en øjenbæ på en lille fin plads som Gammelstrand, er mig en gåde. Den 

er i klasse med ”den sorte vaskehal for busser”, der nu heldigvis er fjernet fra 

Rådhuspladsen. Den er stor, sort og klodset og spærrer for den fine udsigt mod 

Thorvaldsenfrisen og museet på den modsatte side af kanalen. Spørg enhver indfødt 

københavner og de vil være glade for at se den forsvinde – om den skal til Ørestaden er så 

en anden sag. 

 


